
 

 

 
 

Elite Athletes Support Scheme in Coach Education 

精英運動員教練培訓計劃 

 

 

Objectives目的 

 To sustain elite athletes to become accredited coaches, the “Elite Athletes Support Scheme in Coach 

Education” (EASS) has been organized since 2007. 

為加強對精英運動員的支援，使其有機會發展成為認可教練，香港教練培訓委員會由 2007年開

始舉辦《精英運動員教練培訓計劃》(培訓計劃)。 

 

Eligibility Criteria申請資格 

 Current HKSI Scholarship Athletes (under Tier A, Tier B, IASS or Disability Sports) who have 

achieved a performance level at Pt. 3 or above according to the EV Scoring Table of their respective 

sports, and with the support from their Head Coaches (or NSAs for Tier B, IASS and Disability Sports) 

will be considered.  Athletes can also apply within one year after retirement, on recommendation 

from their Head Coaches (or NSAs for Tier B, IASS and Disability Sports). 

現役香港體育學院獎學金運動員 (「A級」精英體育項目，「B級」精英體育項目，個別精英運

動員資助計劃之體育項目 或 殘疾人士運動項目) 須按其運動項目於《精英資助評核準則》取

得 3 分或以上的成績，並得到總教練推薦 (或體育總會推薦，適用於「B 級」精英體育項目，

個別精英運動員資助計劃之體育項目 及 殘疾人士運動項目)，便有機會獲取錄為培訓計劃的學

員。運動員在退役後一年內，如獲總教練推薦 (或體育總會推薦，適用於「B 級」精英體育項

目，個別精英運動員資助計劃之體育項目 及 殘疾人士運動項目)，亦可提出申請此資助。 

 Each athlete can be supported once for each eligible course.  

每名申請培訓計劃的獎學金運動員可獲資助報讀以下每項適用課程一次。 

 

Eligible Courses適用課程 

 Introductory Sports Coaching Course (Accredited Coach Level 1) 

運動教練理論入門課程 (一級認可教練資歷) 

 Jockey Club Foundation Certificate in Sports Coaching Theory (QF Level 2 and Accredited 

Coach Level 2)  

賽馬會運動教練理論基礎證書 (資歷架構第二級別及二級認可教練資歷) 

 Jockey Club Certificate in Advanced Sports Coaching Theory (QF Level 3 and Accredited 

Coach Level 3)  

賽馬會高級運動教練理論證書 (資歷架構第三級別及三級認可教練資歷) 

 

Aug 2023 



Subsidy資助 

 Participants who have passed the examination and met the attendance requirement will be awarded a 

certificate. The EASS will reimburse the full course fee paid after they have graduated from the 

eligible course(s). 

培訓學員如考試及格，並符合課程的出席率要求，將可獲頒發相關證書，並可獲退回全數學費。 

 

Application Procedures申請手續 

 Return the duly completed and signed application form (with recommendation from Head 

Coach) to the Coach Education Department before the enrollment deadline of the eligible 

course(s) for record. Please provide the original copy of the receipt upon successful 

graduation from the course for reimbursement of the course fee. 

將已填妥及簽署的申請表 (附有總教練的推薦) 於課程截止報名日期前交回教練培訓部。成功

修畢課程，於申請退回學費時，請附上正式課程收據。 

 

Enquiry查詢 

 Contact telephone no. 查詢電話：2681 6589 or 2681 6537 


